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Svar på motion om att tiden är mogen för ett
verkligt skolmatslyft

Miljö- och samhälisbyggnadsutskottets förslag till
kommunstyrelsen

• Anse motionen besvarad.

Röstförklaring

Anita Matrsson (S) lämnar en skriftlig röstförkladng.

Beskrivning av ärendet

Samhällsbyggnadsfön’akningen har svarat på Miljöpartiers motion om att
tiden är mogen för ett verkligt skolmatslyft.

Ordförandeförslag

Ordförande yrkar att motionen ska anses besvarad.

Yrkande

Marie Akesdotter (MP) yrkar bifall med hänvisning till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på Marie Åkesdotters (MP) yrkande.
Ordföranden ställer proposition på Fredrik Sawestålils (M) yrkande att

motionen ska anses besvarad. Miljö- och samhällsbyggnadsutskottet avslår

Marie Akesdotters @W) yrkande.

Bilagor

Motion om att tiden är mogen för ett verkligt skolmatslyft.pdf

Motionssvar Motion om att tiden är mogen för ett verkligt skolmatslyft.pdf
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Socialdemokraterna
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Röstförklaring

Sammanträde med Miljö- och samhällsbyggnadsutskottet 2015-03-11

§ 55 Behandling av motion “Tiden mogen för ett verkligt skolmatslyft!!”

Tyresö har som mål att bli en av Sveriges bästa skolkommuner. 1 det ingår all även lyfta
skolmaten.

All servera barn i Tyresös förskolor och skolor näringsriktig, ekologisk mat av utbildad
personal är inte bara av stor vikt för barnens hälsa, utan spelar med stor sannolikhet roll för
barnens inlärning’.

Miljöpartiets motion ligger rätt i tiden och i linje med Tyresös mål om all inte bara vara en
ledande skolkommun utan dessutom öka andelen ekologiska livsmedel. För all ta ett
långsiktigt ansvar för miljön krävs det även all vi ser över hushållning av våra resurser och
motverka onödigt matsvinn.

För all uppnå della krävs en hög politisk ambitionsnivå.

Vi Socialdemokrater anser att Miljöpartiets motion är viktig och tangerar i mycket våra egna
förslag. Däremot är en del av att-satserna alltför detaljerade, vilket gör all vi ser svårigheter i
all i alla delar ställa oss bakom motionen.

För socialdemokraterna

Anita Mallsson

1 Livsmedelsverket, lunch och lärande- skollunchens betydelse för elevernas prestation och
situation i klassrummet (2011)
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ANSLAG! BEVIS

Protokollet är justerat.Justeringen har dilkännagivits genom anslag.

Observera att anslagstiden inte är samma sak som överkiagandedden.
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Närvarolista

Beslutande

Fredrik SaweståN (lvi)

Mats Lindbiom (FP)

Made Äkesdotter QvW)
AnM Svensson (lvi) tjänstgör 611 och med 57 kl: 10:10

Dick Bengtson (lvi) ersättare för Ankl Svensson (lvi) § 58 - § 61
Ufrica Rils-Pedersen (C)

Leif Kennerberg (1(D)

Anita Mattsson (5)

Kristjan Vaigur (5)

Lennart Jönsson (5)

Ersättare

Peter Odelvafi (lvi)

Helen Dwver (C)

Anna Lund (1(D)

Anders Under (5)

bvriga

Amalia Tjärnsdg, Exploaredngsingenjör

Andrea Ström, Nämndsekreterare, Samhälisbyggnadsförvaltningen

Bertil Eriksson, Avdelningschef Samhälisbyggnads fön’aliningen
Carolina Fintling Rue, Samhällsbyggnads förvaltningen

Göran Norlin, Enhetschef Samhäflsbyggnads förvaltningen
Hanna Färstenberg-Danielson, Samhalisbyggnadsfön-altningen

Hedda Ericsson, 1ffljöstnteg, Samhäflsbyggnadsfön’almingen

Helene Haliberg, Samhällsbyggnadsförvaliningen
Henrik Lagerhed, Coniroller, Ekonomi
Kent Wiklund, Samhällsbyggnadsförvaltningen

Philip Paluchiewicz, Exploateringsingenjör, Samhäilsbvggnadsförvaltningen

Sophia Norrman \Vinter, Samhällsbyggnadsförvalmingen

Göran Bardun, Kommunekolog, Samhällsbyggnadsförvaltningen
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Tony Ytterstedt, Verksamhetsansvarig, Gata och park

Dijedona Kelmendi, Exploateringsingenjör

Pia Björngård, Exploaredngsingenjör

Emdie 1-Mil, Exp!oatedngsingenjör

Frånvarande

Anna Steele (FP)

Karin Ljung (5)

Peter Bylund (Ml’)

Marcus Obligado (V)
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Tyresö kommun
Samhälisbyggnadsrdrvaltningen
Bertil Edbson
VA- och renhäilningschef
08-5782 95 39
berdl,edkssontyreso.se

Diarienummer
2013/KS 0358 001

Kommuniedningsu tsko t t e t

Komplettering till BUN:s svar på motion om att
tiden är mogen för ett verkligt skolmatslyft.

Förslag till beslut

Kommunledningsutskotter noterar rapporten och t&valtningens yttrande.

Samhällsbyggnadsföwalrningcn

Förvaltningschef

Sammanfattning

Miljöpartier de gröna lämnade den 10 oktober 2013 in en motion am dden var
mogen rör ett verkligt skolmatslyft Motionen berör bland annat vikten av art
skolmaten är näringsrik och lagad från grunden samt är miljö- och klimarsmart
1 modonens sista att-sats rorsesläs act kommunfulimäkdge uppdnr dli kom
munstyrelsen att all skolmar som slängs samlas upp och gär till biogasproduk.
don.
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RenhMlningeo har samiat in matavfall från verksamheter sedan september 2014.
1 februari 2015 är det nio skolkök (av totalt femton) som är anslutna dli matav
Iblisinsamlingen. 1 vissa fall försvåras insamling av nrntavfall dl] följd av utrym
mesbehov för äldre skolor för art placera maravfaliskilri samtidigt som en
arbetsmiljömässigt fungerande lösning mäste uppnås för både skolpersonal och
vid hämrningcn av avfallet.

Mcd hänsyn till att matavfallsinsamling inom verksamheter inte bedtivits särskilt
länge, ungeflir ett halvår, så har Tyresö kommun trots detta kommit relativt
rnngt i insamling av matavfali från skolor. Antalet anslutna enheter har ökat
mycket på kort tid och ambitionen är att öka antalet yttetligare för att på sikt
omfatta samtliga skolor.

Beskrivning av ärendet

Tvliljöpardet de gröna lämnade den 10 oktober 2013 in en motion om tiden var
mogen för ett verkligt skoknatslyft. Motionen berör bland annat vikten av art
skolmaten är nädngsrik och lagad från grunden samt är miljö- och klimatsmart.
1 modonens sista att-sats förseslås att kommunfiallmäkdge uppdrar till kom
munstyrelsen att all sk-olmac som slängs samlas upp och går till biogasproduk-
don.

1 september 2014 påbörjades insamling av matavfall från verksamheter för
biogisprodukdon. 1 Tyresö är det frivilligt att ansluta sig till kommunens mat
avfallsinsamling. Samtidigt finns ett stort engagemang bland verksamheter, som
dli esempel skolor, om att M sorten ut sitt matavfall. Detta visar även på ett
genuint intresse av att bidra till en bättre miljö och ra tillvara på manvhUet och
se der som en resurs.

1 februad 2015 är det nio stycken skolkök (av totalt femton) som är anslutna till
mauvfallsinsamlingen. All mat som samlas in rötas i en biogasanläggning.
Processen genererar framställning av biogas samt biogödsel ute på åkrar från
rötresten som uppstår. Utöver dessa skolor som är i drift har anmälningar från
övriga skolor inkommit om att fi ansluta sig till nuravfaflsinsamlingen.

Samtidigt är insamling av mamvfall inte helt enkelt att infn överallt. Oftast
handlar det om en utqmmesfråga för skolor och då bland annat vart de kan
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placera sina matavfaflskr1. Insamlingslösningen msre uppfylla en god arbets
miljö för personal på skolor samtidigt som logistiken m5ste kunna fungera vid
hämcningen av avfallet. 1 vissa Liii kan ombyggnad krävas eller att miljöhus
behövs flyttas dli en annan plats innan skolan kan påbörja utsorzedng av
matavfall.

Mcd hänsyn till att matavfallsinsamling inom verksamheter inte beddvits särskilt
länge, ungeflir ett halv&r, så har Tyresö kommun trots detta kommit relativt
långt i insamling av matavfhll från skolor. Antalet anslutna enheter har ökat
mycket på kort tid och ambitionen är act öka antalet ytterligare.

tyresö kom’nmj


